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Oświadczenie skierowane do ministra spraw zagranicznych Radosława Sikorskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Karta Praw Polaka miała znacznie poprawić sytuację naszych rodaków za wschodnią granicą. 
Czy tak się w istocie stało? Proszę Pana Ministra o informacje, jak wygląda sprawa tych kart 
obecnie, kto monitoruje ich dystrybucję. 

Bardzo niepokojące sygnały docierają z Białorusi. Czy złagodzenie restrykcji unijnych wobec 
reżimu Aleksandra Łukaszenki ma rzeczywiście jakieś przełożenie na poprawę sytuacji Polonii 
na Białorusi? Pojawiają się obawy, że polityka rządu polskiego spowodowała skłócenie 
prawdziwych polskich działaczy ze Związku Polaków na Białorusi. W czasach PRL Polacy 
otrzymywali na falach Radia "Wolna Europa" informacje na temat działania opozycji oraz 
sytuacji reżimu komunistycznego. W związku z tym proszę o przedstawienie, jak funkcjonują i 
jak są finansowane niezależne od reżimu stacje radiowe i telewizyjne nadające z terytorium 
Polski na Wschód. 

Kolejnym problemem jest powrót Polaków ze Wschodu. Czy znane są szacunki, ilu Polaków 
chce wrócić z zesłania na terytorium byłego Związku Radzieckiego? 

Docierają do mnie sygnały, że polscy zesłańcy do Kazachstanu pozostali jedyną nacją, o którą 
kraj macierzysty się nie upomniał, i są niejednokrotnie atakowani przez przedstawicieli 
ludności kazachskiej, na przykład w miejscowości Szynkynkor. Jak, Panie Ministrze, 
rzeczywiście wygląda ich sytuacja? Czy państwo polskie planuje działania ułatwiające powrót 
tych Polaków do Ojczyzny? 
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